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● –Quina valoració fa
d’aquest any de govern?

–«Ha estat molt mogut,
i podríem dir que convuls;
des del primer moment es
va veure que el PSC faria
un oposició dura i visceral,
que s’ha mantingut. Però
cal tenir present que
aquest primer any, i des-
prés de 12 anys de govern
de Romaguera, la gent es-
perava veure canvis, de fet
va votar el canvi. Però
abans cal planificar bé què
es vol fer.»

–Què han fet?
–«El que hem fet i fem

és planificar tot el mandat i
iniciar actuacions concre-
tes. La gent ha pogut veure
actuacions de microurba-
nisme a places i parcs in-
fantils, i una millora de la
neteja; s’ha posat en servei
Torre Maria, amb les àrees
de Medi Ambient i Turis-
me, i s’han iniciat diverses
obres, com ara a Terracot-
ta Museu i al carrer del Ra-
val, que ja venia de l’ante-
rior mandat. Som un go-
vern que actua, i que això
ho fa amb criteri. El que
demanem és que la valora-
ció es faci a final de man-
dat, tot i que sabem que la
gent vol resultats i costa
tenir paciència.»

La crisi de govern
–El PSC va ser la llista
més votada, i vostè va
assolir l’alcaldia amb un
pacte amb CiU. Un pac-
te que es va trencar.
Com analitza ara, amb
la perspectiva del temps,
aquest trencament?

–«En un trencament,
que és com un divorci, la
responsabilitat general-
ment és de les dues parts.
En aquest cas, penso que
com a alcalde, i com a mà-
xim responsable del go-
vern, no vaig saber gestio-
nar la situació que es va
plantejar. El que és impor-
tant destacar, però, és que
si al gener tenia lloc el
trencament, a principis de
març s’aprova el pressu-
post amb el vot de CiU.
Això vol dir que es va sa-
ber tornar a generar un
punt de trobada. Per tant,
entenc que segurament
amb aquesta crisi de go-

vern no vaig estar a l’altu-
ra; no vaig veure les conse-
qüències de presentar en el
plenari una proposta de
pressupost que no tenia el
suport del llavors soci de
govern.»

–El motiu de la dispu-
ta va ser l’equiparació
salarial del personal.
N’hi havia per tant?

–«Penso que en el fons
el que volíem fer era cor-
recte; amb això coinci-
díem amb CiU. Va ser la
forma, que no va ser encer-
tada; és a dir, segurament
volíem començar la casa
pel teulat. Per aplicar una
normalització dels sous

calia demanar una valora-
ció dels llocs de treball; és
aquí on assumeixo els er-
rors d’ERC ja que no vam
saber reconduir el procés
d’una manera adequada.»

Refer el pacte
–Diuen que dels errors
se n’aprèn. Però ERC
ara està en minoria, en
una situació en què s’ha
de negociar tot. Veu fac-
tible refer el pacte amb
CiU?

–«Aquesta va ser una
oferta que ja vaig fer públi-
cament. També és cert que
CiU vol governar amb uns
o amb els altres, segons

sembla; a més, diuen que
al setembre prendran algu-
na decisió, a favor d’una
opció o d’una altra. Si par-
tim de la base que com a
alcalde reconec la meva
responsabilitat en les cau-
ses del trencament, i que
les persones dels error
n’aprenen, intentarem ge-
nerar confiança amb CiU
per refer el pacte. Un go-
vern fort beneficia la ciu-
tat, i tots hem de tenir clar
que abans dels interessos
de partit hi ha els interes-
sos de ciutat.»

– I CiU estaria dispo-
sada a tornar a provar-
ho?

–«Jo crec que sí. Amb
els regidors de CiU hi ha
bona sintonia i els pactes,
més enllà dels partits,
s’han de fer tenint en
compte les persones. En el
seu moment les relacions
amb CiU havien funcionat

molt bé, fins a la discussió
per la normalització dels
sous. Hem de tenir clar que
els erros que es van pro-
duir no tornaran a passar.»

Pla general i variant
–Ara, un dels reptes que
ha d’afrontar la ciutat
és la redacció del nou
pla d’ordenació urbana
municipal. Què ha de
garantir el nou pla?

–«Un dels compromi-
sos electorals que s’ha
anat repetint els darrers
temps ha estat la necessitat
de fer la redacció del nou
POUM; ara nosaltres hem
apostat per desencallar-ho
aprovant les clàusules per
fer el concurs. Ho hem fet
intentant garantir que
aquest treball, que ha de
ser vital per a la ciutat, re-
uneixi les principals ga-
ranties.»

–I tot això passa quan
cada vegada és més im-
minent que la Generali-
tat faci públic les seves
propostes per la variant.
Com pot influir?

–«En aquest cas sembla
clar, i totes les notícies ho
apunten, que passat l’estiu
sortiran a exposició públi-

ca les dues opcions de la
variant. Per tant, penso
que durant la redacció es
tindrà coneixement del
traçat definitiu i es podrà
incorporar.»

–Opció nord o sud?
–«L’Ajuntament va

prendre a principis dels
anys noranta un posiciona-
ment clar pel sud; des
d’ERC mai no hem posat
en dubte aquesta decisió
del consistori. El que hem
dit és que des dels noranta
fins ara, i sense conèixer
les dues propostes de tra-
çat definitives, ens conti-
nuem refermant en la sud;
llevat que es demostri que
la nord és la millor per a la
Bisbal, cosa que entenem
que no hauria de passar. A
més, s’ha de pressuposar
que cap de les dues op-
cions serà una bestiesa.»

Reptes de futur
–Ara mateix tenen molts
projectes oberts, com
ara la biblioteca. Per
cert, sembla que torna a
canviar de lloc, no?

–«És cert que la biblio-
teca en els darrers anys ha
anat variant; es va parlar
de l’antic solar de la Sata,
la zona dels nous jutjats,
Torre Maria, la fàbrica Sir-
vent i el mas Plaja i ara, fi-
nalment, l’escorxador.»

–Es quedarà final-
ment quieta?

–«Sí, ja no es mourà,
Estem parlant d’un solar

JOAN TRILLAS 
La Bisbal d’Empordà

L’alcalde de la Bisbal d’Empordà, Lluís Sais, assumeix en aquesta entrevista part de la responsabilitat d’ERC en el trencament amb CiU. Sais,
a la vegada, intenta construir ponts de diàleg amb CiU per mirar de refer el pacte per, segons explica, garantir un govern fort i estable

«Assumeixo la part de responsabilitat que
tinc en el trencament amb CiU»

Lluís Sais. ALCALDE DE LA BISBAL D’EMPORDÀ (ERC)

Lluís Sais, a la plaça del castell, vol refer el pacte amb CiU. / JOAN SABATER

EL TRENCAMENT

Assumeixo els errors d’ERC ja
que no vam saber reconduir el
procés d’una manera adequada

UN NOU PACTE AMB CIU?

Intentarem generar confiança
amb CiU per poder refer el pacte.

Un govern fort pensem que
beneficiarà tota la ciutat; i tots

hem de tenir-ho clar
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